



## 自9月29日零時起，調增入境總人數為每週6萬人次、取消入境唾液PCR檢測、檢疫處所得全程採1人1室，相關部會積極準備「0+7」開放目標



發佈日期：2022-09-22

中央流行疫情指揮中心今(22)日表示，考量全球疫情趨緩，各國均逐步開放邊境及境內防疫措施，經持續滾動檢討國際國內疫情，國內防疫與醫療量能，並兼顧防疫與經濟且同步提升機場入境通關服務量能，將分兩階段鬆綁邊境檢疫及社區防疫措施。

預計觀察1週後，自9月29日零時(航班表定抵臺時間)起，放寬以下措施：

一、每週入境總人數：每週由現行5萬人次調增為6萬人次為原則。

二、檢測措施：

(一)取消入境時(D0)於機場/港口執行之唾液PCR檢測，改由國際港埠工作人員向2歲以上旅客發放4劑家用抗原快篩試劑，於居家檢疫及自主防疫期間檢測。

(二)入境前14日內有疑似COVID-19症狀旅客，請主動於「入境檢疫系統」申報，並於入境時由檢疫人員評估，配合於國際港埠或後送醫院採檢。

三、檢疫天數及處所：入境日為第0天，維持「3天居家檢疫及4天自主防疫」，開放居家檢疫及自主防疫期間得採「1人1室」。

四、入境至檢疫處所交通方式：維持得搭乘防疫車輛、自駕或由親友/機關團體車輛接送，亦重申請參照防疫車隊之防疫規範，落實各項防疫措施。

五、全面恢復免簽證待遇機制。

指揮中心進一步說明，為穩健開放相關邊境管制措施，已與各部會積極準備增加入境總量、「0+7自主防疫」等目標，並視疫情發展決定實施日期，預計10月13日正式實施：

一、每週入境總人數：試行每週15萬人次為原則。

二、檢疫天數及處所：入境日為第0天，放寬為「7天自主防疫」，取消原3天居家檢疫；同時，入境時取消開立「入境健康聲明暨居家檢疫通知書」。

三、檢測措施：

(一)入境時維持由國際港埠現場工作人員向2歲以上旅客發放4劑家用抗原快篩試劑，於自主防疫期間進行檢測。

(二)入境前14日內有疑似COVID-19症狀旅客，請主動於入境時通報疾病管制署之機場/港口檢疫人員，依檢疫人員評估，配合於國際港埠或後送醫院採檢。

四、入境旅客交通方式：無相關症狀之旅客，得搭乘大眾運輸工具。

五、非免簽證國家開放得以「一般性社會訪問」及「觀光」事由申請來臺簽證，且同步取消旅行團限團令。

指揮中心將持續依疫情狀況、邊境措施執行情形、國內防疫及醫療量能等面向，滾動式調整防疫策略及相關配套，請民眾儘速接種疫苗並落實相關防疫規範，配合邊境穩健解封，邁向正常生活。



## Effective September 29, Taiwan to increase weekly cap on arrivals to 60,000, cancel arrival saliva PCR testing, and adopt one person per room rule for quarantine; relevant government agencies proactively work towards launching "0+7" program



PublishTime : 2022-09-22

On September 22, the Central Epidemic Command Center (CECC) announced that the measures listed below are scheduled to be relaxed, effective 00:00 on September 29 (incoming flight's scheduled arrival time), after the pandemic situation will be observed for a week.

I. Weekly cap on arriving travelers: in principle, the weekly cap will be increased from the current 50,000 to 60,000.

II. Testing measures:

A. On-arrival saliva PCR testing for arrivals when they arrive at airport/port (D0) will be ended. Instead, four rapid test kits will be given to arrivals aged 2 and older by workers at international airports/ports upon arrival. Arrivals can use the test kits during the first three days and the self-initiated epidemic prevention period.

B. Travelers who have experienced any suspected COVID-19 symptoms in the 14 days before arrival should voluntarily report their symptoms on the Quarantine System for Entry. Such travelers should receive a health assessment by a quarantine officer upon arrival and cooperate in undergoing a test at the airport/port or the hospital.

III. Quarantine period and location: the day of arrival counts as Day 0; a three-day quarantine and four-day self-initiated epidemic remain in place. Arrivals will be allowed to spend the seven-day in a residence under the rule of "one person per room."

IV. Transportation from the place of arrival to the quarantine location: taking quarantine taxis, driving oneself, and getting a ride from a friend, relative, one's company or organization are still allowed.

 V. Visa exemption treatment will be fully restored.

The CECC further explained that, in order to steadily ease relevant border measures, it has worked with related government agencies to proactively prepare for an increase in the arriving traveler cap, "0+7" quarantine scheme and other policies. The CECC will decide on the

implementation date of the respective policy based on developments in the pandemic situation. The following measures are expected to take effect on October 13:

I. Weekly cap on arriving travelers: in principle, the weekly cap will be 150,000 on a trial basis.

II. Quarantine period and location: the day of arrival counts as Day 0; a seven self-initiated epidemic prevention will be adopted to replace the original three days of quarantine. Also, the COVID-19 Health Declaration and Home Quarantine Notice will no longer be issued to arriving travelers.

III. Testing measures are listed below.

A. Four rapid test kits will be given to arrivals aged 2 and older by workers at international airports/ports upon arrival. Arrivals can use the test kits during the self-initiated epidemic prevention period.

B. Travelers who have experienced any suspected COVID-19 symptoms in the 14 days before arrival should voluntarily report their symptoms to Taiwan CDC's quarantine officers at airports/ports. Such travelers should cooperate in undergoing a test at the airport/port or the hospital if they are assessed to required medical attention.

IV. Transportation for arrivals: those without COVID-19 symptoms can take public transportation.

V. Travelers from countries not granted Taiwan's visa exemption treatment will be allowed to apply for visas to enter Taiwan for regular social visits and tourism. The ban on tour groups will be also be lifted.

## ::: Sitemap

[Privacy Policy](#) | [Security Policy](#) | [Government Website Open Information Announcement](#)  
[Director-mail](#) | [Copyright Notice on Health Educational Materials](#)

Taiwan Centers for Disease Control  No.6, Linsen S. Rd., Jhongjheng District, Taipei City 10050, Taiwan (R.O.C.) [MAP](#)

 TEL : 886-2-2395-9825 Copyright © 2019 Taiwan Centers for Disease Control. All rights reserved.

